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over de grens

Bibliothecaris in transit
jeroen Callens

De Vlaming Jeroen Callens heeft in z’n carrière al heel wat afgereisd. 
Waar z’n gezin hem brengt, gaat hij aan de slag in een plaatselijke 
schoolbibliotheek. Van Shanghai, Frankfurt tot Singapore: over heel 
de wereld heeft hij al ervaringen opgedaan en gedeeld. De volgende 
bestemming waar hij van droomt: de Waalse Krook in Gent.

Wat is je huidige baan? 
Momenteel ben ik werkzaam als Data Engineer 
bij de Frankfurt International School. Binnen 
deze job ben ik verantwoordelijk voor alle data-
systemen binnen de school. Het bestaan van 
een dergelijke functie kan voor de man in de 
straat eigenaardig lijken voor een school, maar 
binnen een vooruitstrevende school zoals FIS 
met een 1-to-1 laptopbeleid is het databeheer 
en de implementatie van nieuwe systemen een 
meer dan voltijdse taak. Er is het complexe 
Student Information System waar alles wat te 
maken heeft met studenten, hun families, werk-
nemers, cursussen, tijdstabellen, HR-info, bus-
informatie, vrijwilligerswerk, enz. in beheerd 
wordt. Hieraan gelinkt zijn dan externe syste-
men zoals ons veiligheidsysteem en onze OPAC. 
Deze systemen hebben een meer administra-
tieve rol maar worden ook gebuikt naar buiten 
toe om bijvoorbeeld rapporten en transcripten 
te publiceren, om studenten keuzevakken te 
laten kiezen, … 

je werkte ook als bibliothecaris in Singapore, 
hoe was dat? 
In Singapore werkte ik als bibliothecaris & ICT-
leraar voor een van de grootste internationale 
scholen: Overseas Family School, een school 
die ondertussen ook beurs genoteerd is. Alleen 
al in het lager onderwijs (jaar één tot vijf), waar 
ik werkte, hadden we rond de 1500 leerlingen. 
Ik was tezelfdertijd ook teamleader voor ICT 
& Library, een team van vijf leraars. Naast de 
leraars hadden we in onze bibliotheek ook twee 
administratieve assistenten en voor ICT een uit-
gebreid supportteam. Dit maakte dat we ons 
volledig konden toeleggen op het educatieve 
aspect van de bibliotheek en ICT. 

Om die link tussen beide te benadrukken heb 
ik in samenwerking met mijn collegae en met 
bibliothecarissen van andere internationale 
scholen in Azië een scope & sequence docu-
ment uitgewerkt voor jaren één tot vijf. Dit 
definieert wat er in de lessen bibliotheek en 
ICT aangeleerd wordt voor de verschillende 

leeftijden en wat de doelstellingen zijn die we 
de leerlingen stellen. Dit is meteen ook het 
grootste onderscheid met Vlaanderen, voor 
zover ik dit nog juist kan beoordelen, gezien 
de achttien jaar dat ik in het buitenland woon. 
Niet alleen hebben de meeste internationale 
scholen een uitgebreide eigen bibliotheek die 
vaak kan wedijveren met onze stedelijke biblio-
theken qua omvang en aanbod, daarnaast is de 
bibliotheek ook vaak een essentieel onderdeel 
van het curriculum. 

In OFS komen leerlingen op wekelijks/twee-
wekelijkse basis naar de bibliotheek voor een 
volledige lesuur, samen met hun klasleraar. 
Tijdens dit uur kunnen ze boeken kiezen maar 
het grootste deel van die tijd wordt besteed 
aan geïntegreerde lessen in Information 
Literacy: het aanleren van researchtechnieken. 
Dit is geïntegreerd met de onderwerpen die ze 
op dat moment in de klas bekijken maar de les-
sen in de bibliotheek focussen op het specifieke 
research deel. Dit start al met zesjarigen die de 
verschillende onderdelen van de research cycle 
aanleren. Op de leeftijd van elf (vijfde leerjaar), 
net voor ze naar het middelbaar gaan, wordt 
verwacht dat ze deze volledige research cycle 
beheren: vragen stellen, beoordelen wat kan 
beantwoord worden d.m.v. bestaande kennis, 
onderzoek uitvoeren en op basis van dit onder-
zoek nieuwe kennis ontwikkelen, deze kennis 
met anderen delen en reflecteren hoe dit pro-
ces de volgende keer kan verbeterd worden. 
De vijf jaar aan OFS behoorden zonder twijfel 
tot de boeiendste en meest gevarieerde jaren 
van mijn carrière.

Hoe ben je eigenlijk in de BAD-sector beland? 
Mijn studies voor burgerlijk ingenieur Architect 
heb ik tijdens mijn laatste jaar stopgezet om 
aan de slag te gaan als CAD-specialist binnen 
de architectuurwereld. Ik startte als pionier bin-
nen de 3D-visualisatiewereld voor architectuur 
een eigen bedrijf maar verhuisde na enkele jaren 
wegens de job van mijn vrouw naar Singapore 
waar ik voor een groot architectuurbedrijf een 
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team opzette voor driedimensionale presenta-
ties. Geleidelijk aan evolueerde mijn job naar 
IT-management. Die trend zette zich door toen 
ik voor een Clinical Trial unit van de Singaporese 
overheid aan de slag ging als IT-manager, een 
job waar het beheer van databases een van de 
belangrijkste taken was. 

Bij een volgende verhuis naar Duitsland ging ik 
aan de slag als vrijwilliger in de internationale 
school van mijn kinderen waar ik al snel een 
baan kreeg aangeboden als bibliotheekassis-
tent. Tijdens mijn eerste dag werd ik gevraagd 
om de taak van bibliothecaris uit te voeren daar 
de waarnemende bibliothecaris plotseling lang-
durig buiten dienst was. Ik nam de uitdaging 
aan en kreeg al snel de smaak te pakken. De 
voor de hand liggende links tussen database-
beheer en bibliotheken maakten de beslissing 
om verder te gaan in dit veld voor mij gemak-
kelijk. Bovendien maakten de andere aspecten 
zoals lesgeven, collection development en mar-
keting van de bib de job veel gevarieerder en 
interessanter terwijl de stresslevels van de job 
beduidend lager lagen. 

Bij onze volgende verhuis twee jaar later naar 
Shanghai besloot ik dan ook werk te zoeken in 
dezelfde sector, dit ondanks mijn gebrek aan 
kwalificaties. Ik kreeg daar de kans om een 
nieuwe bibliotheek op te zetten voor een star-
tende internationale school (WISS) en kreeg 
carte blanche van de directeur. Dit zou zonder 
twijfel de job van mijn leven geworden zijn ware 
het niet dat we een jaar later alweer dienden 
te verhuizen, terug naar Singapore. Tijdens dit 
jaar implementeerde ik een OPAC, vertienvou-
digde ik de collectie en plande ik samen met de 
directeur de nieuwe bibliotheekruimte. Jammer 
genoeg heb ik de uiteindelijke resultaten nooit 
gezien daar we reeds vertrokken waren toen 
de grotendeels in de VS aangekochte boe-
ken arriveerden, nadat ik alle boekenwinkels 
in Shanghai had geplunderd. Reeds voor we 
in Singapore aankwamen had ik een jobaan-
bod van een school zoals boven beschreven 
maar met de conditie dat ik aan een kwalifi-
catie werkte. Ik ben onmiddellijk gestart met 
een drie jaar durende master in Information 
& Library Studies via online learning aan RGU, 
een studie die me een veel dieper inzicht in de 
job van een bibliothecaris heeft gegeven en 
me heeft toegelaten om de andere aspecten 

buiten aankopen en systeem beheer veel beter 
uit te voeren.

In hoeverre hebben je studies en vorige werk-
ervaringen je voorbereid op je huidige job? 
Gezien de drastische wijzingen in mijn carrière 
zou je er kunnen vanuit gaan dat er weinig links 
zijn. Niets is minder waar. Mijn carrière vertoont 
een geleidelijke evolutie waar de vorige ervarin-
gen telkens de grondslag leggen voor volgende 
stappen. Mijn studies voor burgerlijk ingenieur 
hebben me naar het veld van 3D-visualisaties 
gebracht, een zeer gespecialiseerd domein 
dat high-end-computing gebruikt. Dit heeft 
me verder gebracht in het veld van ICT en me 
geleidelijk aan naar databeheer geleid, ondanks 
het feit dat geen van al deze voorgaande zaken 
een deel van mijn studies uitmaakten. Al deze 
zaken maakten het voor me mogelijk de job van 
bibliothecaris aan te nemen, ondanks mijn vol-
ledig gebrek aan kennis en kwalificaties. Om de 
job goed te kunnen uitoefenen was een kwali-
ficatie echter noodzakelijk, niet zozeer omdat 
het een vereiste was maar omdat ondertussen 
mijn vakgebied zich zozeer gewijzigd had dat 
mijn voorgaande kennis niet langer voldoende 
was. In mijn omgang met andere bibliothecaris-
sen binnen de schoolwereld merk ik wel dat de 
meest vooruitstrevende (en naar mijn mening 
betere) bibliothecarissen een gelijkaardig car-
rièrepad hebben en uit andere sectoren komen. 
De ervaring die ze daar hebben opgedaan laat 
hen toe door andere lenzen naar bibliotheken 
en hun gebruik vandaag de dag te kijken en 
hierop in te spelen, resulterend in vernieuwde 
en vernieuwende bibs die een centrale rol spe-
len binnen de school communiteit.

Wat hoopt u nog te realiseren in de toekomst? 
Ik hoop binnen dit en vijf jaar terug te kunnen 
keren naar de bibliotheekwereld en aan een 
grootschalig vernieuwend bibliotheekproject 
zoals De Krook in Gent te kunnen deelnemen. 
Daarnaast hoop ik ook nog enkele jaren als 
bibliothecaris in een internationale school in 
Japan te kunnen werken. 

“IK MERK DAT DE MEEST VOORUITSTREVENDE 
BIBLIOTHECARISSEN EEN GELIJKAARDIG 
CARRIèREPAD HEBBEN EN UIT ANDERE 
SECTOREN KOMEN.”




